
Zistila som, že málokto 
z našich čitateľov vie, 
že redakcia Bánovských 
novín sídli spoločne 
s redakciou Bánovskej 
televízie v Dome služieb 
na námestí na prvom 
poschodí (nad Tiposom). 
A preto máme aj spoločnú 
pevnú linku... Posledný 
týždeň sa množia 
telefonáty občanov, že 
im „nejde BTV“. My 
iba opäť pripomíname 
(písali sme o tom 30. 
júla), že v súčasnosti BTV 
prechádza na vysielanie 
vo vysokom HD rozlíšení. 
Inštalácia digitálneho 
HD vysielania si vyžaduje 
aj určité „výpadky“ vo 
vysielaní. Preto, ak voláte 
k nám do dvojredakcie, 
často sa za „výpadky“ 
televízneho vysielania 
ospravedlňujem ja 
osobne. Dovoľte, aby 
som tak urobila aj takto 
„písomne“... Chce to len 
trpezlivosť a uvidíte, že 
budete spokojní. Veď BTV 
si už dlhší čas môžete 
pozerať vo vysokom 
rozlíšení aj na webe BTV 
alebo na youtube. A tých, 
najmä starších, ktorí 
nedisponujú internetom 
a počítačom, prosíme 
o zhovievavosť... . 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka
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Na margo

Spomienky Jána 
Šveca na vznik 
spolupráce 
s Kopřivnicou 
v roku 1957

Rekonštrukcia 
Materskej 
školy na Ulici 
9. mája finišuje. 
Deti nastúpia 
do vynovených 
priestorov už 
v septembri

Ako si na 21. august 
1968 spomínajú 
Bánovčanky Anna 
Sikelová a Vlasta 
Saviová

Rekonštrukcia 
ciest a chodníkov 
prebieha neustále. 
Neparkujte tam, 
kde sa pracuje 

a dodržujte dočasné 
dopravné značenie! 

Neprehliadnite!

Termálne kúpalisko Pažiť má štyridsať rokov

Najskôr sme o  histórii 
kúpaliska pátrali v  mono-
graf i i mesta. Z  textu 
o  šesťdesiatych rokoch sa 
dozvedáme: „V  ďalšom 
desaťročí v  investičnej 
výstavbe mesta dominovala 
štátna a družstevná bytová 
výstavba, ako aj výstavba 
kúpaliska a  štadióna, 
ktorých dokončenie bolo 
v  nedohľadne...“ V  textoch 
o  sedemdesiatych rokoch 
sa píše: „Po  niekoľkoročnej 
výstavbe kúpaliska v parku 
sa uvažovalo o jeho asanácii, 

pretože už technickými 
parametrami nezodpove-
dalo požiadavkám doby. 
Pokračovalo sa vo výstavbe 
kúpaliska na  Pažiti ...“ 
„Dlho očakávané kúpalisko 
bolo napokon dobudované  
a  začalo slúžiť verejnosti 
v  roku 1978. Odvtedy bolo 
viackrát rekonštruované 
a  modernizované...“ A  je 
tu začiatok deväťdesiatych 
rokov a nová éra kúpaliska: 
„V  lokalite Pažiť bol v roku 
1990 zavedený pr ívod 
termálnej vody z  Biskupíc 

v dĺžke 2600 metrov do zre-
konštruovaného areálu 
kúpaliska. V roku 1991 boli 
kúpené a  osadené čističky 
bazénovej vody a  bola 
rozšírená infraštruktúra 
kúpal i sk a .  Gene rá lna 
rekon štr ukc ia  baz éna 
a  rozšírenie sociálnych 
priestorov umožnili zvýšiť 
počet návštevníkov z  1250 
na 2500...“ Toľko informácie 
z monogra� e mesta. Kúpa-
lisko bolo majetkom mesta 
v správe spoločnosti Tedos. 
Od roku 2008 je majetkom 
súkromnej spoločnosti... 

V súčasnosti má kúpa-
lisko kapacitu 1700 návštev-
níkov. Teplú vodu nášho 
kúpaliska obľubujú najmä 
rodiny s  deťmi. Teplota 
vrtu termálnej vody je 43 
°C, pri napúšťaní bazénov 
sa ochladzuje na  28 až 
30 °C. Návštevníci si môžu 
vybrať detský, oddychový 
a  plavecký bazén. Oddy-

chový bazén má rozmery 
22 x 50 m, hĺbka vody je 60 
až 175 cm a  teplota vody je 
28 - 30 °C. Plavecký bazén 
má tie isté parametre, ale 
môžu ho využívať najmä 
aktívni plavci. Súkromná 
spoločnosť garantuje, že sa 
voda v  bazénoch neustále 
filtruje, dna bazénov, ako 
i  plochy okolo bazénov 
sa vždy na  konci zmeny 
čistia a  dezin� kujú a  vody 
v  bazénoch sú pravidelne 
kontrolované hygienickou 
kontrolou. 

O k r e m  k ú p a n i a , 
vrátane toboganu a  veľkej 
šmýkačky, alebo odpočinku 
na  ležadlách, si tu môžete 
zahrať plážový volejbal 
na  jemnom piesku. Kúpa-
lisko je pre vás otvorené 
denne, v pracovné dni od 10. 
do 19. hodiny a cez víkend 
už od 9. hodiny. K službám 
pre návštevníkov neod-
mysliteľne patria stánky 

s  občerstvením a  pose-
dením v príjemnom chládku 
na  lavičkách. A  verte, že 
napriek horúčavám, ktoré 
nás potrápili najmä minulý 
týždeň, toho chládku tu 
nájdete nielen pri stánkoch, 
ale aj v  tieni stromov či 
pod dobre udržiavanými 
živými plotmi. Bánovské 
kúpalisko nevyužívajú len 
našinci, ale už aj podľa ŠPZ 
áut sú to najmä návštevníci 
z  Trenčína, Partizánskeho 
a Prievidze.

„Boľavou“ oblasťou 
nášho kúpaliska je príjaz-
dová cesta a  parkovanie. 
Dlhé roky je tento „prašný 
tankodrom“ kritizovaný 
mnohými návštevníkmi. 
Ale to by už bolo na  inú 
tému, a  nie k  „narode-
ninám“ kúpaliska, z ktorého 
sa tešíme a sme radi, že ho 
tu máme.

 Text a foto:
  Alena Borszéková

Minulý týždeň vrcholila vlna extrémnych 
horúčav a väčšina z nás hľadala 

útočisko vo vodách nášho termálneho 
kúpaliska. Málokto však vie, že je tomu presne 
štyridsať rokov, čo bolo kúpalisko na Pažiti 
sprístupnené verejnosti. A práve k tomuto 
okrúhlemu výročiu sme sa „oslávencovi“ 
venovali trochu podrobnejšie...

Minulý týždeň vrcholili extrémne horúčavy, všetci sme boli pri vode
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Nemocnica investovala do rádiologického oddelenia 

Miestny spolok SČK potešil seniorov v domove

TSK podporil krojové vybavenie šiestim súborom, aj Bebranu

Rady (nielen) pre majiteľov psov počas horúcich dní

Celková výška investície 
predstavuje takmer 170-tisíc 
eur. Moderná technológia 
priniesla kvalitnejšiu diag-
nostiku, menšie ožiarenie 
pre pacienta a  až štvorná-

sobne kratší čas vyšetrenia. 
„Rádiologické oddelenie dis-
ponuje s úplne novými zdra-
votníckymi prístrojmi, ktoré 
sú potrebné k  súčasnému 
štandardu poskytovania 

zdravotnej starostlivosti. 
Priestory prešli nanovo dis-
pozičným riešením, vyme-
nená bola elektroinštalácia, 
nové podlahy a  podhľady. 
Investície do  prístrojového 
vybavenia boli podmienkou 
pre zabezpečenie modernej 
d i ag n o s t i k y,“  u v ie d l a 
MUDr.  Mina Bobocká. 
„Nová technológia umožní 
vykonávať vyšetrenia rých-
lejšie, hodnovernejšie ako 
pri analógových prístrojoch. 
Digitálny obraz charak-
terizuje vysoká kvalita, 

ktorá umožňuje prehliadať 
a  vyhodnotiť snímky ihneď 
po  vyšetrení. Archivácia 
v  digitálnej forme je jedno-
duchšia, rtg obraz dokážu 
lekári využiť kedykoľvek 
v identickej kvalite. Moderné 
zariadenie prinesie aj želaný 
efekt zníženia nákladov 
na  samotnú prevádzku 
a  mater iál .  Dôležitým 
faktom je, že moderná 
technológia šetrí viac ako 
60 percent pracovného času. 
Minulosťou sa stala manipu-
lácia s kazetami a vyvolávací 

proces prestal byť časťou 
p ra c o v n é ho  pos tupu ,“ 
doplni la MUDr.  Mina 
Bobocká. Súčasťou nového 
pracoviska je digitálny RTG 
prístroj, ktorý je univer-
zálny, diaľkovo ovládaný 
s  C-ramenom, čo dovoľuje 
snímkovanie v  rôznych 
uhloch.Digitá lny obraz 
je realizovaný do  minúty. 
Všetky röntgenové vyšet-
renia sú s nízkou expozičnou 
dávkou pre pacienta.Techno-
logický vývoj prispel k mini-
malizácii dávok žiarenia 

na ľudské telo, čo predstavuje 
významný posun vo využití 
medicínskej techniky pri 
diagnostike ochorení. Zre-
konštruované pracovisko 
cha ra k ter i zuje  v ysok ý 
štandard, zabezpečí prístup 
do siete k záznamom, ktoré 
sa archivujú v  centrálnom 
digitálnom úložisku PACS. 
D i g i t a l i z á c i a  u mo ž n í 
i  rýchle konzultácie medzi 
rôznymi zdravotníckymi 
zariadeniami.  

 Tlačová správa 
 Nemocnice Bánovce

„Život meriame skut-
kami. Ak sme len jednému 
v živote pomohli, nežili sme 
zbytočne...“ Koncom júla sa 
skupina členiek Miestneho 
spolku Slovenského Červe-
ného kríža v Bánovciach nad 
Bebravou vybrala navštíviť 
zariadenie sociálnych 
služieb v Nitrianskej Strede 
na  požiadanie vedenia 
tohto zariadenia. Hudobná 
skupina s  harmonikárkou, 
členkou SČK, Jolanou Chró-
mikovou peknými ľudovými 
piesňami vniesli do  očí 
klientov radosť a slzy šťastia. 
Malá Dianka, budúca zdra-
votníčka, predniesla peknú 

báseň. So zaujímavými 
radami klientom, ako si 
chrániť zdravie a  udržať 
sa v  kondícii, sa podelila 
predsedníčka bánovského 
MsSČK MUDr.  Angela 
Hoffmanová. V  programe 
nechýbali ani sólové spevy, 
básne a  vtipy... Ďakujeme 
ÚS SČK Topoľčany, Mest-
skému úradu v  Bánovciach 
nad Bebravou a  Janke 
Danišovej z  občianskeho 
združenia Stratégie pomoci 
za  ústretovosť a  pomoc pri 
prevoze účinkujúcich. 

 MsSČK 
 Bánovce nad Bebravou 

Financie z  Participa-
tívneho - komunitného 
rozpočtu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja  sme-
rovali v premiérovom i aktu-
álnom ročníku okrem iného 
aj na nákup či obnovu kro-
jového vybavenia. Začiatok 

nového roka na Trenčianskej 
župe otvoril možnosť pred-
kladať rôznorodé projekty 
v  rámci druhého ročníka 
PaKR TSK. Svoje miesto 
medzi nimi našli aj nápady 
uchovania regionálnych 
tradícií zakúpením krojov 

či  jeho jednotlivých súčastí. 
Tento rok sa v  rámci PaKR 
TSK rozhodlo predložiť 
projekt nákupu či doplnenia 
krojového vybavenia šesť 
žiadateľov v  celkovej výške 
viac ako 13 tisíc eur. Fol-
klórny súbor Trenčan zaň, 

napríklad, plánuje nakúpiť 
20 párov tanečných čižiem. 
Ušiť doposiaľ etnológmi 
ne pre b á d a ný  mu ž s k ý 
Rybianský kroj si zaumienili 
zase v občianskom združení 
Bebran z Bánoviec nad 
Bebravou. Pôjde o  krojový 

lajblík, mužské krojované 
nohavice a  zimné kaba-
nice... V  januári tohto roku 
prišla Trenčianska župa 
s nápadom vydať publikáciu 
o  kultúrnom dedičstve 
našich predkov. Kniha 
o  folklórnych súboroch, 

skupi nách,  dychov ých 
hudbách, heligonkároch či 
trombitášoch pomaly naberá 
kontúry, svetlo sveta uzrie 
pravdepodobne začiatkom 
budúceho roka.   

 Tlačová správa TSK 
 (krátená)

Každým týždňom pribúda 
počet dní, kedy teplota ovzdušia 
presahuje 29°C. Pre niektorých 
je to vytúžený čas na  relax, pre 
iných obdobie zvýšenej alebo až 
rizikovej záťaže na  organizmus. 
Medzi nich patria nielen ľudia so 
zdravotnými obmedzeniami, ale 
aj domáci miláčikovia. Pre maji-
teľov psov sme preto pripravili 
niekoľko praktických rád: 
 Počas dní, keď teplota 

vystúpi nad 25°C, by mali byť 
opatrnejší najmä majitelia mla-
dých psov a  šteniat. Tieto mladé 
jedince sú totiž veľmi náchylné 
na  prehriatie organizmu. Jedným 
z  dôvodov je ich hravosť, ktorú 

nevedia kontrolovať tak, ako 
dospelé psy a sú schopné unaviť sa 
až do úplného vyčerpania. Preto sa 
nebojte rázne ukončiť ich šantenie, 
lebo inak môže skončiť vážnym 
kolapsom alebo až smrťou. 
 Ak je to možné, vyhýbajte 

sa prechádzkam po  rozpálenom 
betóne. Počas letných dní môže 
mať povrch cesty teplotu až 80°C. 
Ak nemáte inú možnosť, dbajte 
na  pravidelné ošetrovanie labiek. 
Vhodné prípravky pre vášho psa 
vám poradí veterinár alebo skúsený 
predavač, prípadne chovateľ.
 Dobrou formou ochladzo-

vania psa je, okrem kúpania, aj 
chladenie labiek. Úľavu v  byte 

mu môžete dopriať aj navlhčeným 
uterákom rozprestretým na  zemi. 
Najlepšie na dlažbe v kúpeľni. Pre 
sviežejší vzduch môžete naplniť 

časť vane alebo umývadlo studenou 
vodou.
 Dostatok chladnej vody 

počas celého dňa je nevy-
hnutnosťou! Aj keď to mnohí 
považujeme za  samozrejmosť, 
niektorí majitelia stále zabúdajú 
vodu meniť. Neuvedomujú si, že ak 
to zanedbajú, psovi tak ostane len 
nepríjemne zohriata voda.
 Najväčším rizikom letných 

dní je ponechanie psa v  uzav-
retom aute. Aj krátke odskočenie 
do obchodu sa môže, počas nechce-
ného zdržania, nepríjemne predĺžiť 
a  zapríčiniť smrť vášho miláčika. 
Podobným rizikom môže byť 
veľký teplotný rozdiel spôsobený 

klimatizáciou. Náhle vybehnutie 
z chladného priestoru automobilu 
môže spôsobiť teplotný šok najmä 
mladým a obéznym psom.
 Počas veľkých horúčav zvy-

čajne ani psom nechutí veľa jesť, 
netreba to teda považovať za cho-
robu. Keďže má menej pohybu, 
nebojte sa znížiť denné dávky 
stravy. Predídete tak aj zbytočnej 
nadváhe. 

Na  záver už len malá pripo-
mienka. Ak chováte psa v  byte, 
po  odchode z  domu zabezpečte, 
aby mal váš pes vhodné vetranie. 
Nepodceňujete preto počasie 
a užite si spolu pekné leto. 

 Autor: MsÚ prevencia

Nemocnica Bánovce, člen skupiny AGEL, 
najvýraznejšie investovala v prvom 

polroku  do obnovy rádiologického oddelenia. 
Nanovo vybudované oddelenie vzniklo vďaka 
kompletnej rekonštrukcii a nákupu nového 
RTG skiagrafického prístroja.

Foto: M. Schlesinger
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Obyvateľom časti Kanada sa mesto 
ospravedlňuje za znížený komfort bývania

Finále rekonštrukcie Materskej školy na Ulici 9. mája
Deti nastúpia do vynovených priestorov
už v septembri

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámer
Ponuka na nájom nebytového priestoru

v  budove Domu služieb  na  nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 
v Bánovciach nad Bebravou. Ide o nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. nadzemnom podlaží  s výmerou  
32,79 m2. Bližšie informácie získate na stránke mesta:  
www.banovce.sk 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou v  tomto roku 
pristúpilo k  rekonštrukcii 
ciest a  chodníkov v  našom 
meste, aby sa zvýšil komfort 
obyvateľov mesta a  tým aj 
životná úroveň obyvateľov 
mesta. Rekonštrukčné práce 
si vyžiadali vytvorenie 
dočasnej manipulačnej 

plochy na  uskladnenie 
materiálu zo stavby, ktorý 
bude odvezený za  účelom 
recyklácie a jeho následného 
použitia. Mesto intenzívne 
hľadalo vhodné priestory, 
kde by mohol byť uvedený 
materiál uskladnený.Takýto 
postup je bežným štan-
dardom v mnohých mestách, 

kde dochádza k  obdobným 
rekonštrukciám. V  záujme 
zlepšenia vzniknutej situácie 
v miestnej časti Kanada, kde 
je dočasne vytvorená mani-
pulačná plocha, realizátor 
stavby v spolupráci s mestom 
zabezpeči l  zametanie 
a  polievanie príjazdovej 
cesty K  štadiónu. Mesto 

Bánovce nad Bebravou sa 
ospravedlňuje obyvateľom 
miestnej časti Kanada 
za znížený komfort bývania 
počas rekonštrukcie ciest 
v  našom meste. Zároveň 
chceme požiadať obyvateľov 
tejto časti o  zhovievavosť 
a trpezlivosť. 

 Tlačová správa mesta

Hlavnými cieľmi pro-
jektu, ktorého realizácia 
začala 16. apríla 2018, boli 
rekonštrukcia obvodového 
plášťa, strešného plášťa, 
výmena okien ako i  ďalšie 
rekonštrukčné práce vedúce 
k  zlepšeným teplotech-

nickým charakteristikám 
objektov materskej školy, 
ktorá bola vybudovaná 
v  roku 1967. Zvonku už 
možno pozorovať ukončo-
vanie zateplenia, osadené 
plastové okná i  novú 
farebnú fasádu jednotlivých 

blokov. Najvýznamnejším 
novým prvkom interiéru je 
rekuperačný systém, ktorý 
zabezpečí nielen úsporu 
energií, ale aj čistejší vzduch 
v  triedach a  efektívne 
vetranie.  Bolo osadené 
nové osvetlenie a  upravené 
nevyhovujúce elektroinšta-
lácie.  V záujme komplexnej 

rekonštrukcie mesto vyčle-
nilo prostriedky z rozpočtu 
na  vymaľovanie interiéru 
a  výmenu  radiátorov.  
Priebeh rekonštrukčných 
prác v  materskej škole sa 
chýli ku koncu. V septembri 
deti nastúpia  do  vynove-
ných a čistých priestorov. 

 Tlačová správa mesta 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou v súčasnosti regis-
truje opodstatnené sťažnosti 
na  neestetický výhľad 
z priestorov urnového hája. 
V tejto súvislosti ubezpečuje 
občanov, že v krátkom čase 
bude vykonaná estetická 
úprava formou prekrytia zli-
sovaných plastov určených 
na  ekologické spracovanie 
zelenou látkou. Uvedený 

stav je len dočasný. Zaprí-
činila ho letná odstávka 
spracovateľa ako aj výrazné 
zvýšenie separácie odpadu. 

Na  uvedený problém 
ref lektoval aj primátor 
Marián Chovanec a urgoval 
jeho urýchlené doriešenie 
s  konateľom firmy Tedos 
s.r.o. Za  uvedený stav sa 
občanom ospravedlňujeme. 

  Tlačová správa mesta

Primátor 
urgoval doriešenie 
podnetov občanov 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou eviduje viacero 
pochvalných vyjadrení 
na zriadenie tzv. sociálneho 
taxíka ako aj na  prácu 
vodiča, ktorý túto prácu 
vykonáva. Klienti pozitívne 
reagujú na  jeho zodpoved-
nosť a  empatické vystu-
povanie voči seniorom. 

Z  uvedeného dôvodu sa 
vedenie mesta rozhodlo 
vyjadriť mu touto formou 
poďakovanie. Veríme, že 
táto služba občanom, pre 
ktorých bola zriadená, 
bude naďalej uľahčovať ich 
dopravu a  prispeje k  úcte, 
ktorú si zaslúžia. 

 Tlačová správa mesta

Poďakovanie vodičovi 

Letná ponuka aktivít v regióne v skratke
 18. augusta – X. jubilejná Držkovská držka – súťaž 

vo varení držkovej polievky s  bohatým kultúrnym 
programom v  areáli Kultúrneho domu Horné Drž-
kovce, množstvo účinkujúcich – Maxim Turbulenc, 
Peter Bažík, Polemic...

 18. augusta – VIII. nočná súťaž hasičov v Rybanoch – 
začiatok o 21.00 h 

 19. augusta – Kultúrne leto v bánovskom mestskom 
parku s folklórnym Seniorklubom Družba Trenčín

 22. augusta – Obývačka pod platanom na bánovskom 
námestí s  Martinom Danišom na  tému „mesto“ – 
začiatok o 17.00 h 

 24. augusta – Slávnosti Mikroregiónu Uhrovská 
dolina v Miezgovciach 

 25. augusta – Krajské oslavy výročia SNP na Jankovom 
vŕšku

 25. augusta – Festival ľudových remesiel v Trenčian-
skych Tepliciach 

 25. augusta – Krasnejská haluška – súťaž vo varení 
halušiek so super hosťami – Kollárovci, Kandráčovci, 
Lojzo, Moravanka... v areáli futbalového ihriska v obci 
Krásna Ves

 28. augusta – pietna spomienka k  výročiu SNP 
v Bánovciach nad Bebravou 

 30. augusta – Obývačka pod platanom na bánovskom 
námestí s  Dianou Mašlejovou na  tému „odvaha“ – 
začiatok o 17.00 h 

 5. - 26. septembra – výstava fotogra� í Romana Jedi-
náka v MsKS 

 7. - 8. augusta – Narodeninové mesto – 80 rokov mesta 
Partizánske, programy začínajú od 16.00 h 

 8. septembra – oslavy 760. výročia obce Uhrovec – 
sprievod obcou a bohatý kultúrny program



V rámci Operačného programu Kvalita 
životného prostredia so špecifickým 

cieľom zníženia spotreby energie pri 
prevádzke verejných budov, bol mestu 
Bánovce nad Bebravou schválený projekt 
Zníženie energetickej náročnosti MŠ  9. mája 
Bánovce nad Bebravou.

Príprava na Fitpark
Dňa 9. augusta 2018 boli v Mestskom parku v Bánov-

ciach nad Bebravou začaté prípravné práce na vytvorenie 
Fitparku v rámci projektu Revitalizácia mestského parku.  
V  tejto fáze bude v  mestskom parku umiestnených 15 
cvičebných prvkov.  Ich osadenie  sa zrealizuje v  33. 
týždni. Veríme, že mnoho obyvateľov nášho mesta nájde 
vo Fitparku relax, športové vyžitie a urobí niečo pre svoje 
zdravie.  Tlačová správa mesta
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Bánovčan, rodom aj 
trvalým pobytom, 84-ročný 
Ján Švec bol od  roku 1956 
šoférom riaditeľa bánovskej 
pobočky Závodov K. J. 
Vorošilova v  Dubnici nad 
Váhom – Jozefa Kováča. „Bol 
som vyučený automechanik 
a  hneď po  vojenčine som 
chvíľu rozvážal hnojivo, až 
ma raz oslovil kamarát šofér 
Janko Šimčík, ktorý prevážal 
kanóny, či nechcem ísť 
do strojárskych závodov robiť 
šoféra. Aj na  vojenčine som 
robil šoféra, na  Tatrapláne 

som rozvážal dôstojníkov, 
veď sám som absolvoval 
dôstojnícku školu. Jazdil som 
aj do  Prahy, dobre som ju 
poznal... V bánovskom závode 
som sa hlásil u garážmajstra 
pána Harineka, Ten mi hneď 
potvrdil, že potrebujú šoférov. 
Ani neviem prečo, si ma 
hneď za  svojho šoféra vybral 
riaditeľ závodu Jozef Kováč. 
Vtedy som jazdil na  Škode 
Tudor a  vozil som aj jeho 
námestníka Pokorného...“ 
spomína na svoje tatrovácke 
začiatky pán Švec. „Raz ma 

zavolal riaditeľ Kováč, aj 
svojho námestníka Pokor-
ného, a  povedal: Chlapi, 
Vorošilove závody nám 
odriekli výrobu. Buďte takí 
dobrí a choďte po republike 
a  zožeňte robotu... Ani sa 
nevracajte, kým robotu 
nenájdete... Ja som si mal pri-
praviť auto a peniaze na viac 
dní. V  pondelok sme sadli 
do  auta aj s  námestníkom 
Pokorným a  ten zavelil: 
priamo do  Prahy na  minis-
terstvo všeobecného strojár-
stva...“ Tam si pán námestník 
šoféra zobral so sebou aj 
do  kancelárie ministerstva. 
S  kým konkrétnym jednal 
námestník, to si už pán Švec 
nepamätá. Vie však určite, že 
sa pýtali na problém a na to, 
koľko máme v  bánovskom 
závode zamestnancov. „Vtedy 
tu pracovalo okolo tisíc ľudí. 

Kompetentný pracovník 
ministerstva doslova povedal,  
samozrejme, po  česky: Viete 
čo, máme z  Kopřivnice 
požiadavku na  rozšírenie 
výroby... Je tam dobrý 
generálny riaditeľ, obráťte 
sa priamo na  neho... Keď 
sme vyšli z  ministerstva, 
námestník Pokorný hovorí: 
Janino, poďme, ideme priamo 
do Kopřivnice!“ Samozrejme, 
že vtedy ešte diaľnica vybu-
dovaná nebola, jazdilo sa 
po starých rozbitých cestách. 
Keď prišli do  Kopřivnice, 
zajednali si nocľah v jednom 
hoteli. „Ale keďže námestník 
Pokorný bol taký nedočkavý, 
nechcel čakať na  druhý deň, 
zistil, že generálny riaditeľ 
Kopřivnice inžinier Hojický 
býva pri  Ostrave a  poprosil 
ma, či by sme nešli ešte 
aj do  Ostravy. A  to sa už 

zvečerievalo...“ hovorí pán 
Švec o hektickom šoférskom 
dni, keď absolvoval Prahu, 
Kopřivnicu a  potom aj 
Ostravu... A  to ešte nevedel, 
čo ho čaká... „Myslel som 
si, že taký generálny riaditeľ 
bude bývať v  nejakej prepy-
chovej vile, ale našli sme ho 
v  skromnom domčeku. Keď 
nám večer otvoril, povedal: 
Ak ste v  dobrom poďte, ak 
v  zlom tak nie... Keď mu 
námestník vyrozprával naše 
problémy a  to, že sme boli 
v  Prahe... povedal: Prišli ste 
ako na  zavolanie, roboty 
budete mať koľko chcete! 
Odporúčal nám, aby sme 
prišli na  druhý deň aj 
s  riaditeľom a  s  nejakými 
technikmi všetko dojednať,“ 

spomína na  detaily pán 
Švec. Keď odišli z  Ostravy, 
námestník Pokorný zrušil 
nocľah v Kopřivnici a znovu 
prosil „Janina“, či by nešli 
v  noci do  Bánoviec. Aj sa 

tak stalo. Ján Švec podal 
za volantom hrdinský výkon. 
Do  Bánoviec prišli okolo 
štvrtej hodiny ráno a nechali 
ho pár hodín vyspať niekde 
na  vrátnici. A  zavčasu ráno 
viezol riaditeľa Kováča, 
námestníka Pokorného 
a  dvoch technikov opäť 
do  Kopřivnice. Pri tomto 
rokovaní už prítomný nebol, 
lebo dospával zaslúžene – vo 
svojom služobnom aute 
Škoda Tudor...

Možno sníval o  tom že 
bude mať luxusnejšie auto. 
A  tento sen sa mu aj splnil. 
Robil šoféra riaditeľovi 
na  Tatre 58, ktorú „dala“ 
riaditeľovi Kopřivnica. Ale 
iba krátko. Potom už musel 
z postu šoféra riaditeľa odísť 

a  robil automechanika až 
do  dôchodku. Z  jednodu-
chého dôvodu: odmietol 
vstúpiť do strany... 

 Alena Borszéková
Foto z archívu Jána Šveca
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Spomienky šoféra riaditeľa bánovskej pobočky Závodov Vorošilova
Ako naozaj vznikla v roku 1957 spolupráca s Kopřivnicou

V minulom roku sme si pripomenuli 
šesťdesiate výročie prvých krokov k 

spolupráci bánovskej Tatrovky s moravskou 
Kopřivnicou. V roku 1957, samozrejme, to 
ešte Tatra nebola... „Našli sme“ však človeka, 
ktorý bol pri tom, keď sa priamo v Kopřivnici 
nadväzovali prvé kontakty. A nebola to žiadna 
zásluha onej vládnucej strany...

Napíšte nám aj vy svoje letné postrehy, zážitky a príbehy z dovolenky!

Bóra je silný, padavý 
vietor, ktorý sa vyskytuje 
na  Jadrane. Meno dostal 
podľa postavy severného vetra 
s  menom Boreas z  gréckej 
mytológie. V  Chorvátsku ho 
poznajú ako veľmi nebezpečný 

vietor, ktorý môže fúkať s rých-
losťou až 150 km za hodinu... 
Toľko oficiálna informácia 
z internetového meteo portálu 
o vetre, ktorý sme po dlhoroč-
ných pobytoch pri Jadrane 
zažili mnohokrát. Tento rok 

sme si bóru „užili“ naozaj 
parádne. V našom obľúbenom 
kempe na  Makarskej riviére 
sme si aj tento rok vyhľa-
dali tiché miesto s  hustou 
zeleňou. Nad stan sme si 
ešte natiahli poistnú plachtu, 
aby na  strechu nepadali 
šišky, ihličie a  živica. Spolu 
so stanom sme ju šnúrami 

pouväzovali aj s prístreškom, 
priamo o  stromy. V  jeden 
krásny deň sme sa pred 
polnocou vrátili z  večernej 
prechádzky po  meste. A  len 
čo sme si ľahli, to začalo... 
Odrazu sme počuli zvuk, ako 
keby sa blížil vlak.  Pínie nad 
nami zapraskali, zašumeli 
a náš stan doslova nadvihlo. 

Vybehli sme von a  začali 
záchranné a  istiace práce. 
Ale vietor už tak besnel, že 
sme „poistnú“ plachtu nestihli 
dať zo stanu dole. A  tak sa 
z nášho stanu a plachty stala 
„plachetnica“. A  tak musel 
jeden z  nás zvonku všetko 
držať - rukami. Manžel tak 
vydržal do  tretej hodiny, 

potom som ho vystriedala. 
Vietor utíchol až keď vyšlo 
slnko, okolo šiestej hodiny. 
Na  takto prebdenú noc tak 
ľahko nezabudneme. Bola 
plná strachu. O náš príbytok, 
o  nové auto pod stromami, 
o život. Dunenie nárazov bóry 
mi dodnes znie v ušiach...  
      poučená dovolenkárka

Bóra, bóra... 

Mala som tridsať... dcéra 
jedenásť a manžel v tom roku 
oslavoval štyridsiatku. Letná 
dovolenková pohoda asi 
spôsobila, že som vyzerala 
mladšie. Pri prvej večeri, 
v počiatočnom chaose, k nám 
posadili pani vo veku môjho 

manžela- a tak sme pôsobili, 
ako šťastná rodinka s dvomi 
deťmi, medzi ktorými je 
väčší vekový rozdiel. Padla 
som do  oka obsluhujúcemu 
mladému čašníkovi. Keď 
som vonku čakala na  man-
žela, oslovil ma, že či by som 

s ním nešla tancovať. Dcéra 
, vo svojej detskej nevinnosti, 
zo seba vysypala: „ Ale ona sa 
musí starať o  mňa!“ Mladý 
muž na  mňa sprisahanecky 
žmurkol a keď dcéra odbehla 
za manželom povedal: „Veď , 
keď malá sestra zaspí, môžeš 
sa „vytratiť.“ Bolo rozmarné 
leto a  mňa začala táto 
hra baviť a  ešte aj výdatne 

masírovala moje ego. A  tak 
zo mňa vyletelo: „ Ak ma 
otec pustí, prídem.“ Keďže 
som nám nechcela pokaziť 
rodinnú dovolenku, všetko 
som povedala manželovi. 
Asi preto, že bola dovolenka 
a pohodová nálada, povedal: 
„ Ok, pôjdeš tancovať, ale pod 
dozorom „otca“ a  „sestry.“ 
Usúdila som ale, že je to 

veľmi ľahkovážne a tak som 
sa rozhodla vyjsť s  pravdou 
von. S  manželom a  dcérou 
sme na  druhý deň sedeli 
na  terase , kde obsluhoval 
môj nádejný a  ako sa uká-
zalo, aj odvážny ctiteľ. Hneď 
pri prvej možnej príležitosti 
sa spýtal môjho manžela, či 
môžem ísť večer tancovať. 
Skôr, ako mohol čokoľvek 

povedať, zasiahla moja 
dcéra, ktorá vôbec netušila, 
čo sa deje. „Moja mamina 
s  tebou určite tancovať 
nepôjde!“ Všetko sme si so 
smiechom vysvetlili... onen 
mladík „zbalil“ krásnu, 
mladú dievčinu a  my sme 
prežili peknú a  pohodovú 
dovolenku. 

 tridsiatnička z Bánoviec

Mala som tridsať...

Ján Švec ako šofér riaditeľa s  manželkou Máriou 
pri služobnom vozidle Tatra 58

V Bánovciach boli v tých rokoch populárne preteky moto-
cyklov... Otvárací ceremoniál začínal prejazdom vozidiel, 
na čele ktorého išlo prvé vozidlo vyrobené v Tatre Kopřiv-
nici značky President (pred sto rokmi), za volantom tohto 
historického skvostu je v cylindri pán Švec

Námestník Jozef Pokorný (vpravo) so svojím synom 
na  rekreácii, kde sa im pokazilo auto a  „Janino“ 
(uprostred) ho prišiel opraviť, vľavo Ľudevít Musil
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Ako si spomínate na 21. august 1968?

Situácia bola strašne chaotická

Áno a nie Anny Sikelovej pred päťdesiatimi rokmi

Našim čitateľom pripomíname blížiace sa okrúhle 50. výročie odporu proti okupácii vojskami Varšavskej 
zmluvy a zároveň ich vyzývame k spomienkam... Budeme veľmi radi, milí čitatelia, ak sa s Vašimi spomienkami 
podelíte aj s ostatnými, o tom ako ľudia v našom meste a okolí prežívali toto kritické obdobie. Radi si Vás v redakcii 
vypočujeme a spoločne napíšeme o dianí a najmä o Vašich pocitoch počas týchto udalostí pred polstoročím v našom 
meste. Volajte na 0948 602 422, 038/7602422 alebo emailujte na noviny@kulturabn.sk.

Je 21. august 1968 a  ja 
mám sedemnásť rokov.... Sú 
prázdniny a  doma sme ja 
a môj mladší brat. Dve malé 
sestry sú v  škôlke a  rodičia 
v  práci. Je  pol ôsmej ráno 
a  zvoní telefón. Vyskočím 
z  postele presvedčená, že 
to volá mama, či sme už 
hore. Ale na  druhom konci 
telefónu sa ozve hlas mojej 
sesternice. Celá vystrašená 
mi oznamuje, že nás obsadili 
vojská Varšavskej zmluvy, 
aby som si zapla televízor. 
A  tak zapínam a  vidím 
vtedajšiu hlásateľku Noru 
Beňačkovú, ktorá sa snaží 
informovať o  celej situácii. 
Štúdio, z  ktorého vysiela, je 
zle osvetlené a  všetko je len 
improvizované. Ale po chvíli 
zmizne aj to a  ostane iba 
tmavá obrazovka. Z  rádia 

sa dozvedám, že sovietske 
vojská obsadzujú českoslo-
venský rozhlas a  televíziu. 
Všade chaos, na  uliciach, 
na  pracoviskách... Nad hla-
vami stále lietajú vrtuľníky 
a to deň i noc...

Bývame na  sídlisku 
Sever, ale napriek tomu, až 
sem počujeme z  magistrály 
(Trenčianskej cesty) hluk 
tankov, čo sa presúvajú deň 
aj noc. Rodičia chodia stále 
do práce a prosia susedu, čo 
je doma, aby na nás dozrela, 
i  keď v  tých sedemnástich 
rokoch som mala za normál-
nych podmienok dozerať ja 
na všetkých. Zrazu do dvora 
vbehne jedna kamarátka, 
že kto chce vidieť ozajstné 
tanky a  vojakov, nech ide 
na  magistrálu, že tadiaľ 
všetci prechádzajú. A  tak, 

hurá!, všetci tam, malí i veľkí, 
že ideme pozrieť tie skutočné 
tanky. Tam už boli deti 
z  celých Bánoviec. Okrem 
tankov tam prechádzalo 
plno kamiónov a  rôznych 
dopravných prostriedkov, 
kde sedeli vojaci. Aj keď bol 
deň, všetci spali. Až teraz, 
po rokoch som si uvedomila, 
že ktovie koľko dní cestovali. 
Boli tam zastúpení Kirkizi 
aj Uzbeci z ázijských soviet-
skych republík, čo som si 
vtedy nevedela ešte vysvetliť. 

Situácia meste a  v  celej 
republike bola strašne chao-
tická. Šírili sa hlasy všetkého 
druhu, že bude občianska 
vojna, že padol komunizmus 
a  že tento raz to vyhráme. 
Ale najväčšie obavy v rodine 
som videla u  mojej zlatej 
babky. Akonáhle vyšla 

z  domu, informovali ju, 
že budú vešať komunistov 
a  všetkých, čo sú v  strane. 
Úplná hrôza! Veď mala dve 
deti v KSČ a  jedným z nich 
bola moja mama. Nechcem 
ani na to pomyslieť... Bolo to 
strašné. Možno by k  takejto 
tragédii bolo aj došlo, nebyť 
Alexandra Dubčeka, ktorý 
neustále vyzýval národ, aby 
sa nebúril a  aby nedošlo 
k  žiadnym tragickým situá-
ciám. Pamätám si na  jeho 
stále výzvy a  našťastie 
väčšina bola na  jeho 
strane. Určite nás zachránil 
z  krviprelievania. Ako sa 
mu potom jeho národ za  to 
odvďačil, je nám všetkým 
známe. Časy ešte neboli zrelé 
na  revolúciu, ktoré prišli až 
o dvadsať rokov... 

 Vlasta Saviová

Bá novča nka Anna 
Sikelová, rodená Janáčová 
mala 22 rokov, keď sa 
udiali veci, dnes historikmi 
aj  bežný mi občanmi 
nazývané okupácia. Jej 
spomienky sme spoločne 
poskladali ako mozaiku, 
v  ktorej dodnes rezonuje 
výzva z rádia o tom, že nás 
prepadli ruské vojská...

„21. augusta 1968 som 
ako zdravotná sestra slúžila 
nočnú na  detskom odde-
lení. Okolo druhej alebo 
tretej hodiny sme si zapli 
rádio. Všetkých nás ohro-
mila informácia podaná 
razantným hlasom o  tom, 

že túto noc prekročili naše 
hranice vojská Varšavskej 
zmluvy. Nikto tomu nechcel 
veriť...“ hovorí Anna Sike-
lová. Okrem iného v rádia 
zaznela výzva, aby muži 
boli v  pohotovosti a  pri-
pravili si vojenské knižky. 
V tom čase mala pani Anna 
vážnu známosť, jej budúci 
manžel Stanislav pochádzal 
od  Levíc a  prácu si našiel 
v  bánovskej Tatrovke. 
Takže „musel utekať “ 
domov, kde mal trvalý 
pobyt. Lenže trvalo to 
veľmi dlho, kým sa domov 
dostal, nakoľko autobusy 
aj vlaky meškali, alebo 

nechodili vôbec. Cesty boli 
„zapratané“ presúvajúcim 
sa cudzím vojskom... 
„Bánovčania, najmä deti 
sa chodili pozerať na Tren-
čiansku cestu , kadiaľ 
sa vojaci aj s  technikou, 
s tankami presúvali takmer 
každý deň...“ spomína ďalej 
na  august 1968. A  doma? 
„Moji rodičia, s  ktorými 
som ešte stále bývala 
v  domčeku na  vŕšku, sa 
veľmi báli, že bude zas 
vojna. Obávali sa všetkého... 
Bola veľmi zlá situácia so 
základnými potravinami, 
ľudia ihneď vykúpili všetky 
obchody a na nový tovar sa 

čakalo veľmi dlho v dlhočiz-
ných radoch...“ Pani Anna 
k  spomienkam na  oku-
páciu pridáva aj tú, ako 
jej brat, ktorý sa oženil až 
do  Tisovca, prišiel s  celou 
rodinou odtiaľ len preto, 
aby sa stretol s Dubčekom, 
ktorý prišiel do  Uhrovca 
na  stretnutie s  rodákmi. 
A my už len dodávame, že 
pre pani Annu Sikelovú 
bol rok 1968 významný aj 
tým, že svojmu drahému 
na jeseň toho roku povedala 
celoživotné „áno“. Zásadné 
„nie“ však celý život hovorí 
okupácii... 

  Alena Borszéková 

 Spoločenská kronika

Štefan Matuška *1935

Opustili nás

v nedeľu o 18.00 h v mestskom parku

leto leto Kulturne Kulturne 20182018
´́

... so Seniorklubom Družba
V  programe Kultúrneho 

leta nikdy nechýbal folklór. 
Preto organizátori z  MsKS 
ani v  tomto roku tento žáner 
nevynechali. V  nedeľu 19. 
augusta sa v mestskom parku 
predstaví Seniorklub Družba 
z Trenčína. Združenie vzniklo 
z iniciatívy bývalých aktívnych 
tanečníkov, hudobníkov a spe-
vákov kmeňového folklórneho 
súboru už v  roku 1999. Patrí 
tak k  najstarším zaregistro-
vaným seniorským súborom 
na Slovensku. Okrem veľkého 

počtu úspešných vystúpení 
na slovenských pódiách účin-
kovali aj v zahraničí – v USA, 
Maďarsku, Rakúsku, Česku, 
Poľsku. V  bánovskom parku 
sa predstaví jeho hudobná 
spevácka i  tanečná zložka. 
Kto má rád ľudové tance, 
piesne a  tradície, určite si ich 
vychutná v túto nedeľu. V prí-
pade nepriaznivého počasia sa 
uvidíme v  novom klube Živa 
na  prvom poschodí Domu 
služieb na  námestí (bývalá 
cukráreň Alši).  (bk)

VÝSTAVA 
FOTOGRAFIÍ

R O M A N J E D I N Á K

5 . 9 . 2 0 1 8
MSKS BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

V E R N I S Á Ž

17.00

„ M A G I C K Ý S V E T “
5.9. - 26.9.2018

ZAHRÁ Sue Von Hal

V  práci - od  rána 
hektika a  stres. Potom ešte 
cesta domov vo vyhriatom 
aute, po  rozkopanej ceste. 
Aspoň, že sa „zatiahlo“... 
možno aj konečne zaprší. 
Pri činžiaku som nestihla 
vystúpiť z auta... začalo liať, 
ako z  krhly. Zostala som 
sedieť v  aute. Dážď klopal 
na  strešné okno... kvapky 
tancovali po  kapote... roz-
lievali sa po okne a vytvárali 
zvláštne obrazy. Vypla som 
rádio a  len som tak sedela. 
Počúvala ten dážď a  sle-

dovala to divadlo na  okne. 
Dážď umýval špinu z môjho 
auta... a  aj z  toho dňa. 
Osemnásť minút zvláštneho 
pokoja... minúty, počas 
ktorých som si uvedomila, 
že stres mi je nanič. Až mi 
bolo ľúto, že už je po daždi. 
Vystúpila som z  auta, 
zhlboka som sa nadýchla 
„opláchnutého“ čerstvého 
vzduchu... a všetko bolo zas 
fajn. Všetky „krivdy“ toho 
dňa stekali po  chodníku... 
a ja som ich už len s pokojom 
prekračovala.  (zb)

Dnes píše Zuzan.ka

 Foto: TSK
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Pretekov sa zúčastnilo 
107 pretekárov zo 4 európ-
skych krajín, väčšinou zo 
Slovenska a  Poľska. Celý 
súťažný víkend bol orga-
nizovaný ako dvojpreteky, 
čiže samostatne sobota aj 
nedeľa. Už v  sobotu bol 
v  prvej súťažnej  jazde 
prekonaný rekord tzv. 
plechových áut, kde nový 
najrýchlejší čas stanovil 
Věroslav Cvrček so Škodou 
Fábia S2000 na  hodnotu 
1:48,574 min. Ten bol 
nakoniec aj absolútnym 
víťazom sobotňajších 
pretekov. Druhý skončil 
Igor Drotár a  tretí Poliak 
Michal Ratajczik. V nedeľu 
bol najrýchlejší opäť 
Věroslav Cvrček, na druhé 
miesto sa posunul Michal 
Ratajczyk a tretí bol taktiež 
poľský pretekár Szymon 
Lukaszczyk. Súboja s časo-
mierou sa zúčastnili aj 
štyria jazdci z bánovského 
regiónu. Marek Hajšo sa 
predstavil „iba“ neo� ciálne 
ako predjazdec, Miloš 
Koleno, Miloš Koleno 
mladší a  Ivan Mutňanský 
už pretekali v  ostrých 
súťažných jazdách. Celý 
víkend sa niesol v pokojnej 
atmosfére bez väčších 
pretekárskych incidentov 

a  hlavne bez zranení 
pretekárov alebo divákov. 
V nedeľu si s organizátormi 
trochu zahrávalo počasie, 
keď ráno tesne pred 
prvým tréningom spŕchlo 
a  tréning musel byť o  pol 
hodinu posunutý. Rovnaká 
situácia nastala aj pred 
druhou súťažnou jazdou, 
keď zapršalo tentokrát aj 
s vetrom a trať musela byť 
asi hodinu upravovaná 
na  regulárne podmienky. 
Našťastie pretekári pristú-
pili zodpovedne k  danej 
poveternostnej situácii 
a  jazda prebehla hladko, 
takže preteky skončili 
v danom časovom limite. 

Na  preteky sa prišlo 
pozrieť asi 7000 divákov 
ktorí vytvorili skvelú 
kulisu a  hlavne svojím 
zodpovedným správaním 
nijak nenarušili hladký 
priebeh celého súťažného 
víkendu, za čo im chceme 
v  mene organizačného 
štábu poďakovať. Taktiež 
ďakujeme všetkým spon-
zorom a  dodávateľom 
za to, že nám opäť pomohli 
zorganizovať nádherný 
motoristický sviatok. 

 Roman Mikušiak
  riaditeľ pretekov

Preteky automobilov 
do vrchu Jankov vŕšok

Tradičné preteky automobilov do vrchu 
pod názvom Autopola Jankov vŕšok 

2018, organizované Združením technických 
a športových činností Motorsport Bánovce 
nad Bebravou, napísali 4. a 5. augusta svoju 
25. kapitolu. Preteky prebiehali pod záštitou 
Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

Zuzana Galková na Majstrovstvách 
sveta v hádzanej do 18 rokov

Nejasná situácia v klube spôsobuje 
nejasnú budúcnosť našich futbalistov

Hádzanárky Slovenska do  18 
rokov sa po dvoch rokoch opäť pre-
bojovali na majstrovstvách sveta tejto 
vekovej kategórie. V roku 2016 mali 
rovnakú možnosť ako organizátor 
šampionátu v Bratislave, kde obsadili 
pod vedením Jána Beňadika spo-
medzi 24 tímov konečnú 13. priečku. 
Na svetovom šampionáte v Poľsku je 
aj hádzanárka Bánoviec Zuzana Gal-
kova, ktorá sa dostala do záverečnej 
nominácie reprezentačného trénera. 

„Bolo to nečakané, lebo som bola 
vo výbere len veľmi krátko. Na začiatku 
mi bolo povedané, že šanca je, ale len 
veľmi malá. Po mesiacoch trénovania 
ma vybrali. Ako som už povedala, bolo 
to nečakané a užasne, že ma tréner 
vybral...“ prezradila nám Zuzana 
Galková. „Je to veľký záväzok obliecť 
si na seba najcennejší dres a reprezen-
tovať Slovensko a aj bánovský hádza-

n á r s k y  k l u b. 
Cítim zadosťuči-
nenie a  zároveň 
odmenu za vyna-
loženú snahu. Aj 
keď som nečakala 
pozvanie na zraz, 
teraz sa ešte viac 
snažím dokázať, 
že moja pozvánka 
na  majstrovstvá 

ma opodstatnenie.“ VII. majstrovstvá 
sveta hráčok do 18 rokov sa v týchto 
dňoch odohrávajú v poľskom meste 
Kielce za účasti 24 tímov. Slovenské 
kadetky odštartovali svoje účinko-
vanie v A-skupine v utorok 7. augusta 
stretnutm s  Rumunkami. „Myslím 
si, že sme odohrali skvelý zápas. Náš 
tréner dánskej národnosti rozpráva 
po  anglicky, čomu rozumieme, keď 
nie, prekladajú nám asistenti,“ 

povedala na margo prvého stretnutia 
a jazykovej bariéry Zuzana Galková. 
O dva dni neskôr nastúpili Slovenky 
proti domácim reprezentantkám, 
v piatok si zmerali sily s nemeckými 
rovesníčkami. Hala Legionów po dni 
voľna bola v  nedeľu 12. augusta 
miestom duelu Slovensko – Rakúsko. 
Zverenky dánskeho trénera Rasmusa 
Rygaarda Poulsena zakončili svoje 
vystúpenie v ,,A“ skupine v pondelok 
13. augusta súbojom s  Angolčan-
kami. V  štyroch základných skupi-
nách sa predstavilo po  šesť tímov. 
Prvé štyri družstvá z  jednotlivých 
skupín postúpili do  osemfinále 
a  následne budú hrať o  jednotlivé 
pozície v konečnom poradí. Zvyšní 
účastníci budú v  Prezidentskom 
pohári bojovať o umiestnenie na 17. 
až 24. mieste. Finále je na programe 
v nedeľu 19. augusta.  (aj, sita)

N e j a s n á  s i t u á c i a 
v  klube spôsobuje nejasnú 
budúcnosť našich futba-
listov. Tí štvrtú ligu odštar-
tovali domácou remízou 

2:2 (1:2) proti Bolerázu, 
v  druhom kole v  Šimono-
vanoch 5:0 (3:0). Ešte pred 
štartom ročníka 2018/2019 
sa na lavičku spartakovcov 

posadil tréner Viliam 
Ilko, naposledy pôsobiaci 
v   Topoľč a noch.  Pre 
71-ročného trénera to je 
ďalší návrat do  Bánoviec. 
Z  hráčov prišli: Adam 
O nd r u š k a  (B o š a ny) , 
R a d o v a n  G a b r i š k a 
(Bošany), Marek Pakanec 
(Haláčovce / Topoľčany), 
Marek Igaz (Biskupice), 
Jakub Rusnák (Nitra / 
Topoľčany), Hugo Kyselica 
(AS Trenčín), Ľubomír 

Kmeťo (Uhrovec). A odišli: 
Michal Korček (Krásna 
Ves), František Kopčan 
(Dežerice), Denis Minárik 
(Veľká Hradná), Štefan 
Bakši (Častkovce), Vla-
dimír Gajdošík (Rovinka), 
Stanislav Turoň (Uhrovec), 
Roman Mrocek (Dežerice), 
Jozef Poštrk (Dežerice), 
Tomáš Olej (Dolné Veste-
nice), Róbert Oravec (Hru-
šovany), Radovan Halás 
(Šimonovany).

Spartak Bánovce – Boleráz 2:2 (1:2) 

Šimonovany – Spartak Bánovce 5:0 (3:0)

Pred zápasom sa strhla 
búrka, ktorá akoby symbo-
licky odzrkadlila, búrlivé 
obdobie v  našom klube. 
Do stretnutia sme vkročili 
s viacerými dorastencami, 
len Martin Igaz mal viac 
ako 20 rokov. Aj preto sme 
začali zakríknuto, čo hostia 
v 6. minúte využili, keď ich 
Bagi poslal do  vedenia. 
Zverenci trénera Ilka sa 
rýchlo oklepali, ale po faule 

Zajaca v šestnástke zostala 
píšťalka rozhodcu nemá. 
V  16. minúte sa do  šance 
dostával Kráľ, ten bol však 
faulovaný a  nariadenú 
štandardku z  dvadsiatich 
piatich metrov pekne 
zakrútil do bránky Rusnák. 
Hostia po  góle prevzali 
iniciatívu a  po  nedoro-
zumení domácej obrany 
s  brankárom išli v  22. 
minúte opäť do  vedenia 

po  presnom z ása hu 
Kollára. V  zostávajúcich 
minútach prvého dejstva 
mali hostia i  naďalej 
prevahu, no gólové šance 
si už nevytvorili. Tesne 
pred odchodom do  šatní 
mohol vyrovnať Kráľ, jeho 
strele ale chýbala razancia. 
Po zmene strán sme začali 
náporom, po peknej indi-
viduálnej akcii Kyselicu 
opečiatkoval Igaz tyč, 

lopta sa však odrazila pred 
Kmeťa, ktorý pohotovo 
vyrovnal. S pribúdajúcimi 
minútami sme chytali 
kŕče, nevládali, ale hostia si 
vyloženú šancu nedokázali 
vypracovať preto sa body 
delili. Zostava Bánovce: 
Ondruška – Láska, Tabak, 
Okrucký, Gabriška, Igaz 
(83. Chrenko), Kráľ, Zajac, 
Rusnák, Kmeťo, Kyselica. 
 (aj,mk)

Šimonovany sa po zlom 
výsledku v  prvom kole 
potrebovali rehabilitovať, 
čo sa im v  stretnutí proti 
našim futba l istom aj 
podarilo. Omladení káder 
trénera Ilka prišiel do neďa-
lekých Šimonovian brániť, 
no napriek tomu dostal päť-
gólový prídel. Počas celých 
90. minút sa hra odvíjala 
pred našou šestnástkoua 
bolo len otázkou času, 

kedy prvýkrát inkasujeme. 
Úvodná dvadsaťminútovka 
sa niesla v znamení veľkého 
zahadzovania šancí, keď sa 
domáci hráči doslova ponú-
kali, kto zakončí. Bránku 
b r a n k á r a  O n d r u š k u 
odomkol v  22. minúte 
po  rohovom kope Ryban-
ského Oršula. O  desať 
minút pridal druhý gól 
Gális, ktorý z troch metrov 
umiestni l  do  bránk y 

ďalšiu presnú prihrávku 
Rybanského. Ten svoj 
prihrávkový hetrik zavŕšil 
v 39. minúte, keď z vlastnej 
polovice poslal do  úniku 
Chrenka, ktorý obišiel 
i  brankára a  z  uhla zvýšil 
na  3:0. Po  zmene strán sa 
obraz hry vôbec nezmenil. 
V  65. minúte po  ďalšom 
výborne realizovanom rohu 
Rybanského pridal štvrtý 
gól domácich Jánošík, ktorý 

z následnej skrumáže v šest-
nástke Spartaka, prestrelil 
všetko čo mu stálo v ceste. 
Na  konečných 5:0 zavŕšil 
Sobota, ktorého hlavou 
našiel Chrenko. Zostava 
Bá novcce :  Ond r u šk a , 
Hrabal, Tabak, Pakanec (46. 
Okruský), Gábriška, Igaz, 
Kyselica, Rusnak, Zajac, 
Kráľ (54. Láska), Kmeťo (65. 
Chrenko).

  (pl,aj)

S eniorsky tím Spartaka už dlhšiu dobu 
pripomína potápajúcu sa loď, z ktorej 

sa po sezóne 2017/2018 rozhodlo vyskočiť až 
jedenásť hráčov. Žiaľ, ani prestávka medzi 
dvomi sezónami nezmenila zásadným 
spôsobom kurz plavby A-tímu. 
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Naša redakcia aj pre tento rok vyhlásila 
Bánovskú záhradkársku ligu (BZL), tentokrát pre 
naj rajčinu, naj zemiak a naj cuketu. Už v minulom 
roku sme konštatovali, že záujem o záhradkársku 
tému medzi našimi čitateľmi je pomerne veľký, 
rozhodli sme sa v  tejto oblasti prinášať ďalšiu 
rubriku s názvom Záhradkári záhradkárom, ktorú 
budeme obtýždeň striedať spolu s výsledkami BZL. 
Až do zimy...

Ako prvý sa  nám v  redakcii ohlásil Ľubomír 
Ďuračka z  Rumunskej ulice. Pôvodne sa  chcel 
pochváliť 2,46 m vysokou rajčinou, ale pri osobnej 
návšteve sme zistili toho omnoho viac, čo môže inšpi-
rovať aj ostatných záhradkárov. Po  prvé: Zásadne 
hnojí domácim kompostom, slepačím trusom 
a hnojom z ovčína. Na svojej záhradke vedľa domu 
ma vykopanú jamu do  hĺbky asi pol metra s  roz-
mermi 1,3 x 1 meter. Hádže do nej odpadky z kuchyne 
a  všetok zelený odpad zo záhrady. Vždy na  jeseň 
vrchnú „čerstvú“ časť kompostu odloží a spodnú časť 
použije do pôdy. Takto už päťdesiat rokov získava 5 
až 7 fúrikov kvalitného kompostu. Po druhé: „Keď 
Pán Boh požehnal, necháme narásť...“ to je krédo 
manželov Ďuračkových. Práve z  tohto kompostu, 

alebo možno aj 
inak, sa stane, že 
v  záhrade nečakane 
vyrastú rajčiny, či iná 
zelenina. Zásadne 
to nechávajú dorásť 
a  dozrieť, lebo „Pán 
Boh požehnal ...“ 
Po  tretie: Ako jeden 
z  mála Bánovčanov 
chová včely. Ako sám 
rád hovorí: „Mám 
doma dvestotisícdva 
zvieratiek... včely 
a  dve sliepky...“ Má 
štyri včelie rodiny 
a  záhradkári v  okolí 
mu ďakujú, že sa 
včelám vôbec niekto 
venuje. Veď z  nášho 
mesta akoby „vyka-
pali“. Po  štvrté: Dve 

rady pre ostatných záhradkárov od  pani Ďurač-
kovej, ktoré má overené rokmi: Petržlen treba sadiť 
zavčasu, kým je vlaha. A dá sa aj presádzať, kým je 
malý. Slepačí trus je výborným hnojivom. Treba ho 
však nechať dobre rozmočiť vo vode a potom riedený 
s vodou polievať všetku zeleninu ku koreňom.

Dúfame, že skúsenosti manželov Ďuračkových 
budú aj pre ostatných záhradkárov inšpiráciou, ako 
svojimi radami pomôcť ostatným. 

 Alena Borszéková, šéfredaktorka

Záhradkári 
záhradkárom

Slovenský zväz zdravotne postihnutých pre členov
Spoločné dovolenky v Chorvátsku i Taliansku

Krásne, čisté teple 
Jadranské more, borovi-
cový les a  krásny výhľad 
na  pohorie – Národný 
park Biokovo (na  foto dole) 
privítali po  tretíkrát členov 
a  priateľov Slovenského 
zväzu zdravotne postih-
nutých v  Bánovciach nad 
Bebravou na júlovom pobyte 
v Baško Polje. Celých osem 
dní v  tejto časti Makarskej 
riviery bolo krásne slnečné 
počasie. K nim treba prirátať 
i množstvo zájazdov i nočné 
plavby loďou. A  tak sa 37 
Bánovčanov, spokojných , 
opálených a  plných nových 
zážitkov, vrátilo domov 
s tým, že o rok si tento pobyt 
pri Jadrane zopakujú zas. 

Pre tých, ktorým 
„nevyhovuje“ Chorvátsko, 
ponúklo SZZP možnosť 
po  piatykrát dovolenkovať 

v  oblasti talianskeho leto-
viska Riminy. Túto ponuku 
využilo 47 členov a priateľov 

SZZP. Aj oni mali počasie 
výborné. Spokojnosť a dobrá 
partia (na foto) sú dôkazom 
toho, prečo členovia SZZP 
boli v  tejto časti Talianska 
už piatykrát..

A k t i v i t y  S Z Z P 
v Bánovciach nad Bebravou 
počas letných mesiacov 
i  počas celého roku nie sú 
len v  pobytoch pri mori. 
Jednotlivé základné orga-
nizácie SZZP pre svojich 
členov organizujú veľa 
iných akcií. ZO SZZP č. 
1 s  predsedníčkou Vero-
nikou Gajdošovou spolu 
s  výborom ZO pripravili 
a  zorganizovali počas let-
ných mesiacov dovolenku 
v Taliansku, návštevu mesta 
Kremnica a  jednodňový 
zájazd do Lešnej na Morave. 
Navyše, členovia absolvovali 
päťkrát jednodňový pobyt 
na  termálnom kúpalisku 
v  Podhájskej. ZO SZZP 
č. 3 s  predsedom Jozefom 
Kocúrom spolu s  výborom 
ZO okrem zájazdov na diva-
delné predstavenia do Nitry 
aj Bratislavy, do  Bojníc, 
v  júli organizovali zájazd 
na  Cyrilo-metodské dni 

do Terchovej, do Luhačovíc, 
ako i  týždenné pobyty 
v Trenčianskych Tepliciach. 
ZO SZZP č. 4 s  predsed-
níčkou Evou Baďurovou 
spolu s  výborom ZO počas 
letných mesiacov pripravili 
turnusy do  Štúrova - uby-
tovanie v  areáli kúpaliska, 
j e d no d ň ov ý  z á j a z d 
do Budapešti, pobyt v hoteli 
Fin v Demänovskej doline.

Nakoľ ko bánovský 
SZZP počas celého roku 
pripravuje veľa akcií pre 
svojich členov, všetky 
informácie môžu členovia 
získať priamo v jednotlivých 
základných organizáciách 
alebo u  členov Okresnej 
rady SZZP v Bánovciach and 
Bebravou, ako aj z oznamov 
vo vývesných skrinkách 
na  námestí. V  septembri, 
októbri i  novembri rekon-
dičné pobyty i  zájazdy 
pokračujú. Poďakovanie 
za  organizovanie veľkého 
množstva akcií pre svojich 
členov si zaslúžia všetci 
predsedovia základných 
organizácií SZZP.

 Anna Sikelová, 
 predsedníčka OR SZZP

V júlových aktivitách Slovenského zväzu zdravotne postihnutých v Bánovciach nad 
Bebravou majú veľký úspech najmä prímorské pobyty v osvedčených chorvátskych 

a talianskych letoviskách. 

Občianske združenie 
Za  život Bánovce nad 
Bebravou pozýva  v sobotu 
8. septembra na 361. ročník 
Radvanského jarmoku 
v Banskej Bystrici. Odchod 
autobusu o  6.30 h zo síd-
liska Dubnička (pri starej 
Bille), o 6.45 h z parkoviska 

pred poliklinikou. Bližšie 
info na  oz .za .zivot@
c e n t r u m . s k ,  a l e b o 
na 0903 926 456.  Prihlásiť 
sa môžete v  dňoch 20. 
až 22. augusta od  15.00 
h do  16.30 h v  Klube 
dôchodcov na ulici Za valy 
(vstup od parku).

Radvanský jarmok
SOM občan, mám názor... 

Podporte vybudovanie cyklotrasy
Prvú augustovú sobotu 

som vďaka pobytu na Rybár-
skej bašte pri vodnej nádrži 
Prusy mala pocit normál-
neho malého šťastia, keď 
sú ľudia – napriek nezne-
siteľnej horúčave – na  seba 
vľúdni... Pracovníkom 

Rybárskej bašty vyslovujem 
veľkú pochvalu. Udržujú tu 
príjemnú atmosféru, jedlo je 
skvelé i prostredie čisté. Cítiť 
a vidieť úsilie, ktoré tu vyna-
kladajú... Pobyt na  tomto 
mieste je potešením. Najmä 
po  absolvovaní trasy, keď 

sa treba dostať tam aj späť. 
Cesta sem je skutočne, ale 
skutočne veľmi zlá, nech sa 
to odôvodňuje hocičím (veľa 
vlastníkov, atď.). Preto je 
snaha o  vybudovanie cyk-
lotrasy veľmi chvályhodná. 
Dovolím si poprosiť spoluob-

čanov, aby podpísali petíciu 
za jej vybudovanie. Napriek 
horúčave boli ľudia na bašte 
na  seba vľúdni, ba zhodli 
sa aj vtom, že tú cyklotrasu 
podporia, lebo je potrebná. 
Tak vďaka...

  Viera Valachová 
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PONUKA KURZOV

Inštitút jazykov a vzdelávania        
Bánovce nad Bebravou

pre každého niečo / pre deti, mládež aj dospelých

angličtina

NEMČINA

taliančina
francúzština

ÚČTOVNÍCTVO
jednoduché, podvojné, mzdové

počítačové kurzy

FOTO ŠKOLAZÁPISY DO KURZOV 3. - 7. september

0903 712 633
bnb@ijav.sk
www.ijav.sk

Inštitút jazykov
a vzdelávania

Bánovce nad Bebravou

 Darujem hornú časť 
kuchynskej linky talian-
skej výroby s dvojitým 
nerezovým drezom, 
všetko v dobrom stave. 
Tel. 0907 039 268.
 Kúpim 1 alebo 
2-izbový byt s balkónom. 
Tel. 0908 795 977.
 Kúpim ľudové 
kroje, iné staré textílie 
a starožitnosti. Tel. 
0902 708 047.
 Potravinárska � rma 
v BN príjme do výroby 
na dohodu o pracovnej 
činnosti – nepravidelný 
príjem, dôchodcov 
i predčasných dôchodcov 
(muži, ženy). Výška 
hodinovej mzdy netto 
2,5 - 3,00 €/h podľa prac. 
zaradenia. Info na tel. 
038/ 760 38 23.
 Prijmem do TPP 
vodiča MKD, podmienka 
VP sk. C,E, mzda podľa 
odjazdených km - 1 km/ 
0,10 € + základ. Tel. 
0905/376 143.
 Hľadám barmana/
ku, v BN na TPP mzda 
650,00 € + príplatky. Tel. 
0915/725 849.

INZERCIA

Jednotka medzi pôrodnicami v kraji
Pôrod je nepochybne veľmi intímny okamih a preto je pochopiteľné, že rodičky si želajú ten naj-

vyšší možný komfort a poskytovanú starostlivosť, aká sa im len môže dostať. A práve tieto faktory sú 
prioritou našej pôrodnice v Nemocnici na okraji mesta Partizánske. 

Je nám cťou, že pôrodnica v Nemocnici na okraji mesta, n.o., Partizánske sa v hodnotení mami-
čiek umiestnila na prvom mieste v rámci Trenčianskeho kraja. V hodnotení pôrodníc mamičkami 
za rok 2017 sme získali šieste miesto v rámci Slovenskej republiky s celkovým hodnotením 88,1 
%. V roku 2017 sme mali viac ako 600 pôrodov. Okrem týchto skutočností ponúkame budúcim 
mamičkám besedy prenatálnej prípravy k pôrodu aj s partnermi, prehliadky pôrodnej sály a odde-
lenia, edukáciu o životospráve po pôrode. Rodičkám sa snažíme vytvoriť domáce prostredie a náš 
vysoko profesionálny tím lekárov pod vedením skúseného pána primára MUDr. Nidala Abutuaima, 
sestier, pôrodných asistentiek a ostatného personálu pristupuje ku každej mamičke individuálne 
vzhľadom na jej potreby. Gynekologicko-pôrodnícke oddelenie je zrekonštruované a ponúkame tri 
nadštandardné izby, pričom v dvoch z nich je možné ubytovať dospelú sprevádzajúcu osobu. V prí-
pade potreby rodičky je možnosť podania PEDA (epidurálna analgézia) a to kedykoľvek aj v noci. 
Do budúcna plánujeme realizovať predpôrodnú prípravu s certi� kovanou pôrodnou asistentkou. 
Nemalým a dôležitým krokom vpred je takisto zazmluvnenie oddelenia so Všeobecnou zdravotnou 
poisťovňou od 1. mája 2018. Kvalita spočíva vždy v dobrom tíme, odbornosti a prístupe, vybavení 
pôrodnej sály, priestorov a izieb, a naša pôrodnica, samozrejme, týmto všetkým disponuje.

  Tlačová správa Nemocnice na okraji mesta Partizánske
Platená inzercia


